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language, symbolic 

Symbolic language is a language in which inner experiences, feelings 
and thoughts are expressed as if they were sensory experiences, events 
in the outer world. It is a language which has a different logic from the 
conventional one we speak in the daytime, a logic in which not time and 
space are the ruling categories but intensity and association. It is the 
one universal language the human race has ever developed, the same 
for all cultures and throughout history. It is a language with its own 
grammar and syntax, as it were, a language one must understand if one 
is to understand the meaning of myths, fairy tales and dreams. Yet this 
language has been forgotten by modern man. Not when he is asleep, 
but when he is awake. ― (1951a: The Forgotten Language, New York (Rinehart and 
Co.) 1951, p. 7.) 

Sprache, symbolische 

Die Symbolsprache ist eine Sprache, in der innere Erfahrungen, Gefühle 
und Gedanken so ausgedrückt werden, als ob es sich um sinnliche 
Wahrnehmungen, um Ereignisse in der Außenwelt handelte. Es ist eine 
Sprache, die eine andere Logik hat als unsere Alltagssprache, die wir 
tagsüber sprechen. Die Symbolsprache hat eine Logik, in der nicht Zeit 
und Raum die dominierenden Kategorien sind, sondern Intensität und 
Assoziation. Es ist die einzige universale Sprache, welche die Mensch-
heit je entwickelt hat und die für alle Kulturen im Verlauf der Geschich-
te die gleiche ist. Es ist eine Sprache sozusagen mit eigener Grammatik 
und Syntax, eine Sprache, die man verstehen muss, wenn man die Be-
deutung von Mythen, Märchen und Träumen verstehen will. Aber der 
moderne Mensch hat diese Sprache vergessen, nicht wenn er schläft, 
aber wenn er wach ist. ― (1951a: Märchen, Mythen, Träume, GA IX, S. 174.) 


